
Voorzitter,

In de voorliggende perspectiefnota kijken we naar de toekomst en heeft het college een duidelijke 
richting voor ogen conform de uitgangspunten van het collegeprogramma. In deze nota is volgens de 
VVD-fractie een goede balans tussen ambitie en realisme.

We hebben vertrouwen in de strategie van het college, die gericht is op een goede en veilige 
leefomgeving, voldoende woningen en inkomen en het vinden van balans tussen verschillende 
belangen.

Het college vindt de menselijke maat belangrijk en stelt de leefwereld van de inwoners voorop in wat 
we als gemeente willen bereiken. Minder redeneren vanuit de regels daar waar dat kan, initiatieven 
vanuit de samenleving faciliteren en maatwerk leveren, als uitgangspunt van handelen.

Allemaal punten waar wij als VVD-fractie achterstaan en waar het college al goed mee bezig is. De 
voortgang in de uitvoering zal de komende maanden doorgezet worden in lijn met wat er in de PPN 
staat en daar kan de VVD-fractie zich in grote lijnen in vinden. 

Er zijn 3 punten die de VVD hier specifiek wil benoemen:

1.  De VVD is het eens met de strategie die het college volgt om het advies van de VNG over te 
nemen om een sluitende begroting voor 2024 en 2025 in te zetten en voor de volgende jaren 
een reële begroting op basis van het huidige takenpakket en de noodzakelijke investeringen 
op te stellen, waarbij een eventueel tekort dat ontstaat duidelijk zichtbaar is. Dit geeft de 
belangenorganisatie VNG de munitie in de onderhandelingen met de overheid om de 
gemeentelijke financiën op orde te krijgen. Bovendien laten de berekeningen zien dat 
wanneer de compensatie van de overheid tegenvalt en we geen 100%, maar maar 75% 
zouden ontvangen we nog positief uitkomen. En mocht de tegenvaller nog groter zijn, dan 
laten de berekeningen zien dat de jaren 2024 en 2025 een dermate positief resultaat laten 
zien, dat we tegenvallers in 2026 en 2027 vooralsnog kunnen opvangen. We zijn blij dat het 
college geen paniekvoetbal speelt, maar kiest voor rust en stabiliteit en voortzetting van de 
plannen voor onze gemeente en in stand houden van onze faciliteiten. In de loop van de 
komende maanden zal duidelijk worden hoe de Nederlandse gemeenten er financieel voor 
komen staan en meer specifiek Steenwijkerland. Laten we hopen dat dit gunstig voor ons 
uitpakt, anders zullen we met elkaar bij de begroting substantiële keuzes moeten maken, 
waar we als lokale overheid ons geld wel en niet voor gaan inzetten en dit zou onze 
dienstverlening of faciliteiten in Steenwijkerland gaan raken. Zaken als nieuw museum, 
unilocatie voortgezet onderwijs, bibliotheek, zwembaden etc. kunnen hierbij onder druk 
komen te staan. Vooralsnog kunnen we er door de onduidelijkheid vanuit de overheid over 
de financiering nog niets van zeggen, maar vinger aan de pols houden is hierbij wel 
belangrijk. Op dit moment nemen we kennis van het bestedingsplan en besluiten we bij de 
begrotingsronde en de VVD-fractie hoopt dat dan duidelijk zal zijn hoe de gemeente er 
financieel voorstaat.

2. Zoals gezegd ondersteunt de VVD-fractie de lijn en het perspectief die het college 
momenteel inzet en vinden we dat we op veel vlakken goed bezig zijn voor Steenwijkerland. 



Hierbij rekening houdend met alle crisissen die we momenteel in ons land hebben; inflatie, 
asielcrisis, stikstofproblematiek, tekort aan betaalbare woningen, energietransitie, een 
arbeidsmarkt die onder druk staat etc. Het college is met veel zaken bezig en er gebeurt veel 
in Steenwijkerland. We willen benadrukken dat goede communicatie hierbij van essentieel 
belang is. Als gemeente moeten we transparant zijn over de taken en projecten die we 
uitvoeren. Dit vereist strategische communicatie op structureel niveau, zodat we effectieve 
oplossingen kunnen vinden en het vertrouwen in de politiek kunnen vergroten. De VVD-
fractie was en is echter van mening, u heeft het ons al vaker horen zeggen, dat we als 
gemeente niet altijd goed zijn in de communicatie rondom taken en projecten die we aan het 
doen zijn. We komen ook met een motie hierover die een deel van dit probleem hopelijk 
oplost. Ook de hogere gewenste participatiegraad en vele samenwerkingsverbanden maken 
het van belang dat we goed met communicatie in en rondom de projecten omgaan. We 
hebben afgelopen jaar gezien dat goede  communicatie hierbij essentieel is en de VVD-fractie 
is van mening dat dit beter kan en dat communicatie op strategisch niveau, structureel 
ingebed in de organisatie, een verbeterslag voor de uitvoering van onze taken, projecten en 
samenwerking met inwoners kan zorgen. Wij roepen het college op, hier toch nog eens goed 
naar te kijken en communicatie niet als één van de acties te zien van een project, maar één 
van de belangrijkste onderdelen voor draagvlak, uitvoering en succesfactor van een project.

3. Als laatste punt voorzitter, houdt de VVD-fractie ook graag vinger aan de pols bij de 
ontwikkelingen rondom woningbouw. We hebben onze ambities goed in de woonagenda 
verwoord en het college is druk mee aan de slag. We zien echter ook dat er externe 
ontwikkelingen zijn die niet altijd meehelpen in de snelheid van woningbouw, zoals PFAS op 
de Betap/Crulix locatie. We horen graag van de wethouder op korte termijn wat dit voor 
effect heeft op de woningbouw rondom Steenwijk en welke alternatieven er zijn. We zien 
dat er geld is uitgetrokken voor de ruimtelijke visie ontwikkelingen stad Steenwijk. De VVD-
fractie hoopt dat we hier met een brede blik naar kijken en niet op voorhand gebieden 
uitsluiten,  zodat ook gronden die al in eigendom zijn van de gemeente worden 
meegenomen en er ook goed gekeken wordt naar de watertoets van ons gebied. Om zo de 
kansen voor snelle woningbouw zo groot mogelijk te houden. We horen graag de reactie van 
de wethouder hierop.

We wensen het college veel succes met de uitvoering van de perspectiefnota en danken de 
ambtenaren voor het opstellen van dit lijvig stuk, dat voorzien is van goede onderbouwing en 
beantwoording van vragen van ons raadsleden.

Indiening van 3 moties

En mede-indiener van de motie GL: Omgevingsvisie en CPB: Ontwikkelen beleid voor vrijkomende 
agrarische bebouwing en CU: ja/ja sticker


